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PROTOKÓŁ NR XII/12/2025 

 

sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 18 marca 2025 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1600. 

Obecnych 21 radnych (na 21 ogółem).  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu sesji nr XI/11/2025. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie na 2025 rok,  

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Mikołowa na lata 2025-2046,  

c) udzielenia pomocy finansowej powiatowi mikołowskiemu na rok 2025 (125 000,00 zł), 

d) wykazu kąpielisk oraz ustalenia sezonu kąpielowego na terenie gminy Mikołów na rok 2025, 

e) ustalenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej pozostające 

w zakresie zadań własnych gminy – usługi, pomoc rzeczowa, posiłki, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe, przyznane pod warunkiem zwrotu, 

f) przyjęcia Programu osłonowego gminy Mikołów dotyczącego realizacji usług opiekuńczych 

poprzez dostęp do tzw. „opieki na odległość”, 

g) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, szkół podstawowych 

prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne na terenie gminy Mikołów, trybu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia jej 

wykorzystania, 

h) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Mikołów w 2025 roku, 

i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

fragmentu miasta Mikołów w obszarze Gniotek, dla działki w rejonie ulicy Krakowskiej 

j) utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 4 w Mikołowie, 

k) utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 3 w Mikołowie, 

l) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Jaśminów, 

m) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Skrajnej, 

n) pozytywnego zaopiniowania stanowiska Komisji Rady Miejskiej w Czerwionce-Leszczynach 

ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego, dotyczącego sprzeciwu 

wobec proponowanego przebiegu linii kolejowej 170 KDP na odcinku Katowice - granica 

państwa z Republiką Czeską. 

5. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa.  

6. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania, wnioski. 

9. Wolne głosy.  

 

Do pkt 1  
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska otworzyła sesję, przywitała: obecnych 

radnych, burmistrza Stanisława Piechulę, przedstawicieli jednostek organizacyjnych 

i pomocniczych, pracowników Urzędu Miasta oraz mieszkańców Mikołowa. 

 

Do pkt 2 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała proponowany porządek obrad. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono uwag ani zmian.  
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Porządek obrad został przyjęty przez aklamację.  

 

Do pkt 3 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła protokół sesji nr XI/11/2025 

z dnia 11 lutego 2025 roku. Poinformowała, że do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani zmian 

– wobec czego protokół został przyjęty.    

 

Do pkt 4 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła projekty uchwał w sprawie:   

 

a) zmian w budżecie na 2024 rok 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 2, 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało 

się 0, 

- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 1, 

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało się 0, 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula zwrócił się z prośbą o wniesienie autopoprawki. O jej 

szczegółowe przedstawienie poprosił sekretarza miasta Jakuba Jarząbka.  

 

Sekretarz miasta Jakub Jarząbek zwrócił się z prośbą o wniesienie autopoprawki w załączniku 

nr 3 do projektu uchwały, w tabeli w kolumnie drugiej pn. „Paragraf” dokonać zmiany numeru 

paragrafu z istniejącego „906” na właściwy, czyli „905”.  

 

Następnie w nawiązaniu do ww. projektu uchwały głos zabrał radny Andrzej Ruśkowski, który 

stwierdził, że budżet na 2025 rok był deficytowy, zawierał liczne braki oraz niedoszacowania. 

Poruszył temat zgromadzonych przez gminę oszczędności, które pojawiły się m.in. 

z przeprowadzonych przetargów. Zwrócił się z pytaniem, jak na dzień dzisiejszy wygląda sytuacja 

z niedoszacowaniami w budżecie oraz czy zostaną one pokryte ze zgromadzonych oszczędności.  

 

Naczelnik Wydziału Finansowego Renata Kozłowska poinformowała, że na sesji zastępuje 

skarbnik miasta Danutę Jasińską-Gdaniec i nie posiada pełnej wiedzy na temat niedoszacowań na ten 

rok, niemniej wyjaśniła, że niedoszacowania wynikają z faktu, iż w momencie uchwalania uchwały 

budżetowej nie ma pełnej wiedzy o wszystkich dochodach ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego na 

zadania zlecone, dlatego plan wydatków jest mniejszy. Musi się on opierać na planie dochodów. 

Zadeklarowała, że może przygotować szczegółowe informacje na ten temat na kolejne posiedzenie 

Rady Miejskiej.  

 

Radny Andrzej Ruśkowski podziękował za odpowiedź. Poinformował, że na następnym 

posiedzeniu Komisji RM nr 2 ds. Budżetu poprosi panią skarbnik o kontynuację tego tematu.  

 

Następnie z uwagi na brak dalszych zgłoszeń, przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 

ww. uchwały wraz z autopoprawką.  

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  

Uchwała nr XII/126/2025 została podjęta większością głosów. 
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b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Mikołowa na lata 2025-2046 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymał 

się 1. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały  

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  

Uchwała nr XII/127/2025 została podjęta większością głosów. 

 

c) udzielenia pomocy finansowej powiatowi mikołowskiemu na rok 2025 (125 000,00 zł) 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisje: 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało 

się 0. 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały  

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr XII/128/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

d) wykazu kąpielisk oraz ustalenia sezonu kąpielowego na terenie gminy Mikołów na rok 

2025 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały 

został zaopiniowany przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska 

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało się 0. Poinformowała również, że w tej sprawie odbyły 

się konsultacje społeczne, w wyniku których nie wpłynęły żadne opinie organizacji pozarządowych 

ani innych uprawnionych podmiotów.  

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały 

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr XII/129/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

e) ustalenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej pozostające 

w zakresie zadań własnych gminy – usługi, pomoc rzeczowa, posiłki, zasiłki na 

ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe, przyznane pod 

warunkiem zwrotu 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały 
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Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr XII/130/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

f) przyjęcia Programu osłonowego gminy Mikołów dotyczącego realizacji usług 

opiekuńczych poprzez dostęp do tzw. „opieki na odległość”  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5, przeciw 0, 

wstrzymało się 0, 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr XII/131/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

g) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, szkół 

podstawowych prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne na terenie gminy Mikołów, 

trybu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji oraz terminu i sposobu 

rozliczenia jej wykorzystania 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr XII/132/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

h) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Mikołów w 2025 roku 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska 

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała nr XII/133/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

fragmentu miasta Mikołów w obszarze Gniotek, dla działki w rejonie ulicy Krakowskiej 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 4, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 
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Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr XII/134/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

j) utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 4 w Mikołowie 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały wraz ze 

zgłoszoną autopoprawką został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych 

w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula zwrócił się z prośbą o wniesienie autopoprawki. O jej 

szczegółowe przedstawienie poprosił sekretarza miasta Jakuba Jarząbka.  

 

Sekretarz miasta Jakub Jarząbek zwrócił się z prośbą o wniesienie dwóch autopoprawek: 

- w podstawie prawnej projektu uchwały zmienić art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy o samorządzie gminnym 

na art. 18 ust. 2 pkt 9 lit h tejże ustawy, następnie po art. 91 ust. 1 i 5 ustawy Prawo oświatowe dopisać 

ustęp 9, oraz zamienić art. 12 ust. 1 pkt 2 i ust. 5 ustawy o finansach publicznych na art. 12 ust. 1 pkt 

2 i ust. 2 tejże ustawy,  

- w załączniku do projektu uchwały pt. Akt założycielki Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 4 

w Mikołowie, w podstawie prawnej do art. 91 ust. 1 i 9 ustawy Prawo oświatowe dopisać ustęp 5. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała nr XII/135/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

k) utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 3 w Mikołowie 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany wraz z autopoprawką przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: 

za 7, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula zwrócił się z prośbą o wniesienie autopoprawki. O jej 

szczegółowe przedstawienie poprosił sekretarza miasta Jakuba Jarząbka.  

 

Sekretarz miasta Jakub Jarząbek zwrócił się z prośbą o wniesienie dwóch autopoprawek: 

- w podstawie prawnej projektu uchwały zmienić art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy o samorządzie gminnym 

na art. 18 ust. 2 pkt 9 lit h tejże ustawy, następnie po art. 91 ust. 1 i 5 ustawy Prawo oświatowe dopisać 

ustęp 9, oraz zamienić art. 12 ust. 1 pkt 2 i ust. 5 ustawy o finansach publicznych na art. 12 ust. 1 pkt 

2 i ust. 2 tejże ustawy,  

- w załączniku do projektu uchwały pt. Akt założycielki Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 4 

w Mikołowie, w podstawie prawnej do art. 91 ust. 1 i 9 ustawy Prawo oświatowe dopisać ustęp 5. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała nr XII/136/2025 została podjęta jednogłośnie. 
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l) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Jaśminów 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 4, przeciw 0, 

wstrzymał się 1. 

 

Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której udział wzięli: radny Andrzej Ruśkowski, Burmistrz 

Mikołowa Stanisław Piechula oraz radna Dorota Pytel.  

W trakcie dyskusji m.in.:  

 

Radny Andrzej Ruśkowski zwrócił się do burmistrza z pytaniem, czy działki, które gmina sprzedaje 

są właściwie przygotowane do sprzedaży. Zauważył, że oferowane działki są dość duże, a w związku 

z aktualnymi cenami nieruchomości mieszkańców często nie stać na ich zakup. Zaproponował 

podział działek na kilka mniejszych, co zwiększyłoby pulę potencjalnych nabywców oraz umożliwiło 

korzystniejszą sprzedaż danej nieruchomości.  

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula odpowiedział, że na podstawie przeprowadzonej analizy 

stwierdzono, że podział działek wiązałby się z wysokimi kosztami dla gminy i taka sprzedaż jest 

nieekonomiczna. Podkreślił, że miasto ponosi koszty przygotowania nieruchomości do sprzedaży, 

a koszt podziału działek na mniejsze przewyższyłyby potencjalne zyski ze sprzedaży.  

 

Radna Dorota Pytel zapytała burmistrza, czy jego stanowisko wynika z rzetelnej analizy, czy raczej 

jest to opinia oparta na własnych doświadczeniach? 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula odpowiedział, że stanowisko to zostało zweryfikowane 

na podstawie wcześniejszych doświadczeń gminy. W przeszłości dzielono działki na mniejsze, 

jednak ich sprzedaż okazała się trudna. Podkreślił, że znacznie łatwiej jest sprzedać działkę, jeśli 

przyszły nabywca samodzielnie zapewni dostęp do mediów i drogi dojazdowej, a działkę 

odpowiednio zagospodaruje lub sprzeda.  

 

Następnie z uwagi na brak dalszych zgłoszeń, przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 

ww. uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 4, wstrzymało się 0. 

Uchwała nr XII/137/2025 została podjęta większością głosów. 

 

m) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Skrajnej 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5, przeciw 0, 

wstrzymało się 0. 

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały. 

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Uchwała nr XII/138/2025 została podjęta większością głosów. 

 

n) pozytywnego zaopiniowania stanowiska Komisji Rady Miejskiej w Czerwionce-

Leszczynach ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego, 

dotyczącego sprzeciwu wobec proponowanego przebiegu linii kolejowej 170 KDP na 

odcinku Katowice - granica państwa z Republiką Czeską 

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 9 ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu 
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Komunikacyjnego w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymało się 0. Następnie poprosiła 

o wniesienie w formie autopoprawki uzasadnienia do projektu uchwały, które zostało 

wypracowane na wczorajszym posiedzeniu Komisji RM nr 9 ds. Kolei Dużych Prędkości 

Centralnego Portu Komunikacyjnego. Poinformowała, że uchwała jest pokłosiem spotkania, które 

odbyło się 13 lutego 2025 r. w Czerwionce-Leszczynach, na którym Radę Miejską Mikołowa 

reprezentował radny Krzysztof Jakubiec.  

 

Nie wniesiono zapytań ani uwag. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Uchwała nr XII/139/2025 została podjęta jednogłośnie. 

 

Do pkt 5  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do Rady Miejskiej 

Mikołowa wpłynęły:  

- sprawozdanie z wykonania budżetu za 2024 rok, które skierowane zostanie do komisji oraz na 

czerwcową sesję Rady Miejskiej Mikołowa, 

- uchwała nr VIII/71/2025 Rady Powiatu Będzińskiego z dnia 27 stycznia 2025 r. w sprawie poparcia 

apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024 r. 

dotyczącego przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik, 

- wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 10 września 2024 r. w sprawie 

Statutu Sołectwa Bujaków, 

- wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 10 września 2024 r. w sprawie 

Statutu Sołectwa Paniowy, 

- prawomocny wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 31 sierpnia 

2020 r. w sprawie Statutu Sołectwa Bujaków,  

- prawomocny wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 30 listopada 

2020 r. w sprawie Statutu Sołectwa Mokre,  

- prawomocny wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 31 sierpnia 

2020 r. w sprawie Statutu Sołectwa Paniowy, 

- prawomocny wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 6 października 

2020 r. w sprawie Statutu Sołectwa Śmiłowice, 

- plan pracy na okres działalności Komisji RM nr 9 ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu 

Komunikacyjnego, który został przyjęty na wczorajszym posiedzeniu Komisji. 

 

Następnie: 

- przedstawiła notatkę ze wspólnego posiedzenia Parlamentarnego Zespołu ds. Wielkoskalowych 

Inwestycji Celu Publicznego i Wywłaszczeń oraz doraźnej Komisji ds. Projektów Rządowych 

Sejmiku Województwa Śląskiego, które odbyło się dnia 14 marca 2025 r. w Śląskim Urzędzie 

Wojewódzkim, 

- poinformowała, że zgodnie z ustaleniami z wczorajszego posiedzenia Komisji RM nr 9 ds. Kolei 

Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego wystąpiła z pismem odnośnie współpracy 

PKP PLK i CPK w zakresie projektów kolejowych na terenie Mikołowa. Odczytała treść 

przygotowanego pisma i poinformowała, że zostanie ono wysłane do adresatów. 

 

Do pkt 6 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula poinformował, że:  

- sprawozdanie z realizacji uchwał przedłożył i znajduje się w materiałach, 

- wszystkie szczegółowe informacje odnośnie okresu międzysesyjnego zostały zawarte 

w comiesięcznym informatorze, który został przesłany do wiadomości. Zachęcił do zapoznania się 

z nim.  
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Do pkt 7  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomka poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 

do Biura Rady nie wpłynęły żadne interpelacje.  

 

Radna Dorota Pytel wystąpiła z interpelacją w sprawie krytycznego stanu ulic Plebiscytowej 

i Czereśniowej w dzielnicy Kamionka.  

 

Radny Stanisław Gryzło wystąpił z interpelacją w sprawie utworzenia mobilnych punktów 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych.  

 

Radna Aneta Stelmach wystąpiła z zapytaniem w sprawie remontu ulicy Jana Bluszcza 

w Mikołowie.  

 

Do pkt 8  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do Rady Miejskiej 

Mikołowa wpłynęły: 

- odpowiedź burmistrza Stanisława Piechuli z dnia 13 lutego 2025 r. na interpelację klubu radnych 

„Mikołów-Mój Wybór” w sprawie przepustowości na Rondzie Śląskim w Mikołowie,   

- informacja burmistrza Stanisława Piechuli z dnia 13 lutego 2025 r. w sprawie interpelacji radnego 

Remigiusza Kusia dotyczącej montażu sekundników na skrzyżowaniu DK44 i Wyzwolenia z DK81, 

- odpowiedź Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z dnia 7 marca 2025 r. na interpelację 

radnego Remigiusza Kusia w sprawie montażu sekundników na skrzyżowaniu DK44 i Wyzwolenia 

z DK81, 

- odpowiedź burmistrza Stanisława Piechuli z dnia 26 lutego 2025 r. na wniosek radnego Kazimierza 

Pruszydło w sprawie montażu oświetlenia na bocznym odcinku ulicy Równoległej w Borowej Wsi 

oraz radnej Anny Chrapek-Budacz w sprawie modernizacji Przedszkola nr 3 w Mikołowie z sesji 

Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 11 lutego 2025 r., 

- odpowiedź Zarządu Transportu Metropolitalnego z dnia 7 stycznia 2025 r. na wniosek radnego 

Krzysztofa Jakubca w sprawie skargi na zachowanie kierowcy linii autobusowej numer 529. 

 

Nastąpiła dyskusja w temacie odpowiedzi udzielonych przez burmistrza, w której udział wzięli: radna 

Stanisława Hajduk-Bies, burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula, radny Krzysztof Jakubiec, 

przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska oraz radna Dorota Pytel. 

 

W trakcie dyskusji m.in.:  

 

Radna Stanisława Hajduk Bies odniosła się do odpowiedzi, jaką otrzymała od burmistrza 

Mikołowa na wcześniejszą interpelację dotyczącą przypadków wycinki drzew. Stwierdziła, że 

zabrakło w niej rzetelności oraz zbyt dużo w niej osobistych uwag politycznych, które w ogóle nie 

powinny mieć miejsca. Wyraziła opinię, że wystarczyłoby udzielić krótkiej odpowiedzi zamiast 

takiego komentarza. Następnie poruszyła temat ustawy tzw. Lex Szyszko przypominając, że 

uwalniała ona Polaków od absurdalnego obowiązku uzyskiwania zgody urzędników na wycinkę 

drzew lub krzewów we własnych ogrodach.    

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula uważa, że gdyby radna zadawała pytania o bardziej 

merytorycznym charakterze, nie byłoby potrzeby dodawania dodatkowego komentarza. Wyraził 

także swoją odmienną opinię na temat ustawy Lex Szyszko i jej konsekwencji.   

 

Radny Krzysztof Jakubiec również odniósł się do tematu wycinki drzew. Poinformował, że zna 

strażaków, którzy wielokrotnie musieli usuwać i oczyszczać miasto ze spadających lub suchych 

drzew oraz gałęzi zagrażających bezpieczeństwu mieszkańców. Uważa, że nie powinno się usuwać 

zdrowych drzew bez powodu, natomiast przycinka a nawet i wycinka tych drzew, które zagrażają 

bezpieczeństwu jest naprawdę konieczna. Dodał, że za bezpieczeństwo miasta odpowiada burmistrz, 

a dopiero kiedy coś się naprawdę stanie ludzie będą szukać winnych.  
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przypomniała radnym, że obecny punkt to 

odpowiedzi burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski radnych, dlatego prosi, aby trzymać się 

merytoryki punktu, ponieważ dyskusja i wolne głosy będą w kolejnym punkcie obrad. Poprosiła, aby 

osoby, które zgłosiły się do wypowiedzi zweryfikowały, czy to co chcą powiedzieć dotyczy tego 

konkretnie punktu.  

 

Radna Dorota Pytel nawiązała do odpowiedzi burmistrza na interpelację dotyczącą przepustowości 

na Rondzie Śląskim w Mikołowie. W imieniu klubu radnych „Mikołów Mój Wybór” przekazała, 

że nie uznają wyjaśnień z pierwszej części udzielonej odpowiedzi. Następnie zapytała, jak długi jest 

okres trwałości tego projektu, podkreślając, że według dostępnych danych powinien on wynosić od 

3 do 5 lat. 

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula odpowiedział, że niezależnie od okresu trwałości 

projektu, poprawa przepustowości nie jest aktualnie kluczową kwestią, ponieważ najważniejsze jest 

zapewnienie w budżecie środków na bieżące zabezpieczenie infrastruktury.  

 

Do pkt 9  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do Biura Rady Miejskiej 

wpłynął wniosek radnego Remigiusza Kusia w sprawie renowacji tablic ogłoszeniowych 

umieszczonych na terenie Sołectw, Dzielnicy oraz centrum miasta Mikołowa wraz z dokumentacją 

zdjęciową.  

 

Radny Łukasz Ryguła zaproponował, aby temat przepustowości Ronda Śląskiego w Mikołowie 

poruszyć na posiedzeniu komisji, ponieważ chciałby poznać, skąd radni wyciągnęli wnioski, 

że właśnie to rozwiązanie pomoże, w szczególności biorąc pod uwagę przejście dla pieszych 

w rejonie drugiego ronda. Stwierdził, że należałoby kompleksowo o tym porozmawiać, gdyż problem 

dotyczy około 40 minut do godziny w ciągu dnia i chciałby wierzyć w to, że poszerzenie ronda będzie 

skuteczne i naprawdę usprawni ruch i wolałby, żeby było to podparte analizami dotyczącymi tego 

ronda.  

 

Radna Katarzyna Głośna  
- w imieniu mieszkańców zwróciła się do burmistrza z pytaniem o możliwość naprawy nawierzchni 

asfaltowej przy Domku Harcerskim w Mikołowie. Wskazała, że znajdują się tam bardzo duże 

nierówności oraz zapadnięte kratki ściekowe, co stwarza zagrożenie. Dodała, że z placu korzystają 

nie tylko mieszkańcy, ale również uczniowie i nauczyciele pobliskich szkół, którzy prowadzą tam 

zajęcia wychowania fizycznego.  

 

- w imieniu mieszkańców ul. Krupy – drogi wewnętrznej, równoległej do ul. Damrota w Mikołowie 

zwróciła się do burmistrza z prośbą o informację, czy jest możliwość utwardzenia bądź wyrównania 

nawierzchni tej ulicy oraz ewentualnie kiedy? Poinformowała, że mieszkańcy do tej pory we 

własnym zakresie utwardzali drogę na czas przeprowadzanych budów domów przy ulicy.  

 

Radny Andrzej Ruśkowski zwrócił się do burmistrza z pytaniem dotyczącym ankiet dostarczonych 

pocztą do mieszkańców Borowej Wsi w sprawie przydomowych kompostowników. Poinformował, 

że ankiety zostały dostarczone po terminie na udzielenia odpowiedzi. Zapytał, czy mieszkańcy nadal 

mogą na nie odpowiadać? 

 

Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi twierdzącej. 

 

Radna Anna Chrapek-Budacz w nawiązaniu do swojej prośby z posiedzenia doraźnej Komisji 

Rady Miejskiej nr 9 ds. Kolei Dużych Prędkości Centralnego Portu Komunikacyjnego, które odbyło 

się w dniu 17 marca 2025 r. wystąpiła ponownie z prośbą o wystosowanie zapytania do PGG S.A. 

KWK "Bolesław Śmiały" Nadzór Geologiczno-Górniczy oraz do Wyższego Urzędu Górniczego 

w  Katowicach o opinię, czy w sąsiedztwie przebiegu planowanej linii kolejowej KDP 170 i Kolei + 

w śladzie istniejącej linii kolejowej na trasie przez Mikołów funkcjonowała historyczna płytka 
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eksploatacja pokładów węgla kamiennego w XIX i XX wieku i czy wpływa ona na osiadanie terenu 

oraz może stanowić zagrożenie osuwiskami? Dodała, że podczas posiedzenia komisji mieszkanki 

informowały, że m.in. w rejonie ul. Fitelberga, ul. Wierzbowej oraz ul. Torowej w Mikołowie 

dochodzi do osuwisk w okolicy torowisk, przy wskazanych ulicach, na posesjach mieszkanek oraz 

na polach uprawnych. Mieszkanki niejednokrotnie widziały, jak pracownicy kolei uzupełniali 

materiał przy nasypach torów kolejowych we wskazanym rejonie. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies: 

- ponownie powróciła do tematu kontroli wymiany pieca grzewczego w budynku firmy F.P.U.H 

„MYCIOK” Rafał Grot w Mikołowie. Przypomniała, że piec miał zostać wymieniony w październiku 

przed rozpoczęciem sezonu grzewczego. Do tej pory nie otrzymała informacji, że piec został 

wymieniony, a jedynie, że zmienił się właściciel firmy. Ponowiła swoją prośbę o ustalenie czy kotły 

zostały wymienione. Poinformowała, że mieszkańcy wciąż jej zgłaszają, że spalane są tam śmieci 

i jest problem z zadymieniem, 

- zgłosiła problem dzików pojawiających się w centrum miasta na osiedlu Waryńskiego. 

Poinformowała, że zwierzęta zniszczyły boisko oraz plac zabaw na osiedlu. Zapytała, co mieszkańcy 

powinni zrobić w tej sprawie i gdzie mogą zgłaszać ten problem.  

 

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula odpowiedział, że problem dzików był już wielokrotnie 

omawiany i jest szczegółowo opisany w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na innych stronach 

internetowych. Poinformował, że sprawy związane z dzikami należy zgłaszać do Starosty 

Mikołowskiego, ponieważ leżą one w jego kompetencjach. 

 

Następnie z uwagi na brak dalszych zgłoszeń i wyczerpanie porządku obrad przewodnicząca RM 

Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za udział w obradach i zamknęła sesję Rady Miejskiej 

Mikołowa.   

 

Obrady zakończono o godz. 1705. 

 

Informacja: 

 

Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 

dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  

– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 

 

Protokołowały:  

 Przewodnicząca 

Paulina Bugdol Rady Miejskiej Mikołowa 

 

Katarzyna Pustułka Katarzyna Syryjczyk-Słomska 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm

